
Z á p i s 

z 1. ustavujícího veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 17. 10. 2022 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 

 

 

Přítomni:     p. Vladimír Hroch, Ing. Jan Leimer, p. Martin Smička, Mgr. Josef Zika,  

                      Ing. František Žák, Bc. Jan Beran, Ing. Marek Papoušek – zastupitelé obce 

 

                    - občané dle prezenční listiny.  

 

Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:05 hodin dosavadním starostou obce panem 

Vladimírem Hrochem (dále veden jako předsedající).  

 

Před zahájením zasedání bylo členům zastupitelstva obce (při prezenci) předáno osvědčení 

o zvolení členem zastupitelstva obce podle § 53 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 

zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, v platném znění.   

 

Předsedající přivítal všechny přítomné a konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se 

v souladu s § 91 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, konalo 

do 15 dnů ode dne uplynutí lhůty pro podání návrhů soudu na neplatnost voleb nebo hlasování 

(lhůta uplynula dne 7. 10. 2022, žádný návrh nebyl podán). Informace podle § 93 odst. 1 zákona 

o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna v souladu se zákonem po dobu 

nejméně 7 dní, a to od 7. 10. 2022 do 17. 10. 2022 včetně. Současně byla zveřejněna na 

„elektronické úřední desce“ a vyhlášena místním rozhlasem.  

 

Předsedající schůze dále konstatoval, že dle prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva obce 

(příloha č. 1) je přítomno 7 členů zastupitelstva (z celkového počtu 7 všech členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích). 

 

Předsedající ustanovil ověřovatele zápisu Ing. Františka Žáka a Mgr. Josefa Ziku a zapisovatelkou 

p. Evu Ospálkovou.   

 

 

Slib nově zvolených členů zastupitelstva obce pro volební období 2022-2026 

 

Předsedající v souladu s § 69 odst. 2 zákona o obcích vyzval přítomné členy zastupitelstva ke 

složení slibu. Před složením slibu předsedající upozornil přítomné členy zastupitelstva, že 

odmítnutí složit slib nebo složení slibu s výhradou má za následek zánik mandátu (§ 55 zákona č. 

491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, v platném znění). 

 

Složení slibu proběhlo tak, že předsedající přečetl slib stanovený v § 69 odst. 2 zákona o obcích 

„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu 

vykonávat svědomitě, v zájmu obce Rájec a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony České 

republiky.“ a jmenovitě vyzval přítomné členy zastupitelstva ke složení slibu pronesením slova 

„slibuji“ a podpisem na připraveném archu (příloha č. 2).  

 

Žádný přítomný člen zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil slib s výhradou. 

 

 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách a zároveň podal návrh na 

úpravu programu v tomto znění:  
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Navržený upravený program: 

2022.1.1   Schválení programu 

2022.1.2   Volba návrhové komise 

2022.1.3   Volba volební komise 

2022.1.4   Volba starosty a místostarosty 

                 - určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvolnění  

                 - určení způsobu volby starosty a místostarosty 

                 - volba starosty 

                 - volba místostarosty 

2022.1.5   Zřízení finančního, kontrolního a kulturního výboru 

      - určení počtu členů jednotlivých výborů 

      - volba předsedy finančního výboru 

      - volba předsedy kontrolního výboru 

      - volba předsedy kulturního výboru 

      - složení výborů        

2022.1.6   Stanovení měsíční odměny za výkon funkce neuvolněným členům zastupitelstva   

                 obce 

      - stanovení měsíční odměny za výkon funkce neuvolněného místostarosty 

      - stanovení měsíční odměny za výkon funkce předsedy výboru zastupitelstva obce 

      - stanovení měsíční odměny za výkon funkce člena výboru zastupitelstva obce 

      - stanovení měsíční odměny za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce 

      - stanovení měsíční odměny při souběhu výkonu několika funkcí 

2022.1.7   Delegování zástupce obce Rájec na valné hromady obchodní společnosti VHZ  

Šumperk 

2022.1.8   Pověření starosty obce k provádění rozpočtových opatření, které bude spolu s ním  

                 schvalovat místostarosta 

2022.1.9   Schválení a podpis smlouvy na zhotovitele stavby obecní kanalizace 

2022.1.10 Vyhodnocení naplňování územního plánu obce Rájec 

2022.1.11 Zastoupení obce v Mikroregionu Zábřežsko a MAS Horní Pomoraví 

2022.1.12 Různé 

 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se k navrženému upravenému programu všem 

přítomným. K návrhu programu nebyly vzneseny návrhy na doplnění.  

 

 

ad 2022.1.1 Schválení upraveného programu 

Hlasování o navrženém upraveném programu: Pro: 7   Proti: 0  Zdržel se: 0  

 

 

 

ad 2022.1.2 Volba návrhové komise 

Návrhová komise zapisuje podané návrhy pro volby. Předsedající navrhl členy návrhové komise 

Ing. Marka Papouška a Bc. Jana Berana. Jiný návrh nebyl podán.  

Hlasování o schválení návrhové komise ve složení Ing. Marek Papoušek a Bc. Jan Beran:                                                                 

        Pro: 7  Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

ad 2022.1.3 Volba volební komise 

Volební komise dohlíží na průběh hlasování a ověřuje výsledek voleb. Předsedající navrhl členy 

volební komise Mgr. Josefa Ziku a p. Martina Smičku. Jiný návrh nebyl podán.  

Hlasování o schválení volební komise ve složení Mgr. Josef Zika a Martin Smička: 

        Pro: 7  Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 



 3 

ad 2022.1.4.1 Volba starosty a místostarosty – určení, které funkce budou členové 

zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvolnění 

Předsedající navrhl, aby funkce starosty obce byla vykonávána jako uvolněná ve smyslu § 71 

zákona o obcích. Ostatní funkce budou členové zastupitelstva vykonávat jako neuvolnění. Jiné 

návrhy nebyly vzneseny. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům 

sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Hlasování o určení, že pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě 

uvolněn:       Pro: 7  Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

 

ad 2022.1.4.2  Určení způsobu volby starosty a místostarosty 

Předsedající konstatoval, že nestanoví-li zastupitelstvo jinak, probíhá volba starosty a místostarosty 

veřejně hlasováním. Změnu způsobu hlasování musí schválit zastupitelstvo. V případě tajné volby 

bude určen postup. Předsedající vyzval členy zastupitelstva k přednesení návrhů na změnu způsobu 

hlasování. Žádné návrhy nebyly podány. 

Hlasování o způsobu volby starosty a místostarosty veřejně hlasováním: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

 

 

ad 2022.1.4.3 Volba starosty 

Předsedající uvedl, že funkce starosty bude uvolněná a o jednotlivých kandidátech bude hlasováno 

v pořadí, v jakém budou navrženi. Po platném zvolení konkrétního kandidáta již nebude v dalším 

hlasování pokračováno. Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci 

starosty.  

Člen zastupitelstva Mgr. Josef Zika navrhl zvolit do funkce starosty p. Vladimíra Hrocha. Jiný 

návrh nebyl členy zastupitelstva podán (zápis návrhové komise – příloha č. 3). Před hlasováním 

byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo. 

Hlasování o volbě p. Vladimíra Hrocha do funkce uvolněného starosty obce: 

Pro: 6  Proti: 0 Zdrželi se: 1  

 

Volební komise potvrdila správnost volby s tím, že do funkce uvolněného starosty byl zvolen 

p. Vladimír Hroch (zápis volební komise – příloha č. 4). 

 

Po zvolení starosty vedl dále zasedání starosta p. Vladimír Hroch.  

 

 

 

ad 2022.1.4.4 Volba místostarosty 

Starosta vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci neuvolněného místostarosty.  

Starosta obce p. Vladimír Hroch navrhl zvolit do funkce místostarosty Mgr. Josefa Ziku. Jiný 

návrh nebyl členy zastupitelstva podán (zápis návrhové komise – příloha č. 3). Před hlasováním 

byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo. 

Hlasování o volbě Mgr. Josefa Ziky do funkce neuvolněného místostarosty obce: 

Pro: 6  Proti: 0 Zdrželi se: 1 

 

Volební komise potvrdila správnost volby s tím, že do funkce neuvolněného místostarosty byl 

zvolen Mgr. Josef Zika (zápis volební komise – příloha č. 4) 
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ad 2022.1.5.1 Zřízení finančního, kontrolního a kulturního výboru – určení počtu členů 

jednotlivých výborů 

Starosta úvodem tohoto bodu informoval o povinnosti zřídit finanční a kontrolní výbor [§ 117 odst. 

2 a § 84 odst. 2 písm. l) zákona o obcích], neboť funkční období výborů předchozího zastupitelstva 

zaniklo spolu se zánikem původního zastupitelstva. Zastupitelstvo určuje počet členů výboru, který 

musí být lichý, přičemž finanční a kontrolní výbor musí mít nejméně tři členy. Členy výboru 

mohou být členové zastupitelstva i jiné osoby, pouze předsedou výboru může být dle zákona o 

obcích jen člen zastupitelstva. Členy kontrolního nebo finančního výboru nemůže být starosta, 

místostarosta, tajemník obecního úřadu ani osoby zabezpečující rozpočtové a účetní práce na 

obecním úřadu (§ 119 odst. 1 zákona o obcích). 

Starosta navrhl, aby zastupitelstvo zřídilo finanční výbor, kontrolní výbor a kulturní výbor, 

přičemž každý z nich bude mít tři členy. Jiný návrh podán nebyl. Před hlasováním byla dána 

možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno 

nebylo. 

Hlasování o zřízení finančního, kontrolního a kulturního výboru. Výbory budou tříčlenné: 

       Pro: 7  Proti:  0 Zdrželi se: 0 

 

 

 

ad 2022.1.5.2 Volba předsedy finančního výboru 

Starosta vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci předsedy finančního výboru. 

Starosta obce p. Vladimír Hroch navrhl zvolit do funkce předsedy finančního výboru Ing. Jana 

Leimera. Jiný návrh nebyl členy zastupitelstva podán. Před hlasováním byla dána možnost 

zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Hlasování o volbě Ing. Jana Leimera do funkce předsedy finančního výboru:  

       Pro: 6  Proti: 0  Zdrželi se: 1 

 

 

 

ad 2022.1.5.3 Volba předsedy kontrolního výboru 

Starosta vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci předsedy kontrolního výboru. Byl 

podán návrh zvolit do funkce předsedy kontrolního výboru Ing. Marka Papouška. Jiný návrh nebyl 

členy zastupitelstva podán. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným 

občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Hlasování o volbě Ing. Marka Papouška do funkce předsedy kontrolního výboru:  

       Pro: 6  Proti: 0 Zdrželi se: 1 

 

 

 

ad 2022.1.5.4 Volba předsedy kulturního výboru 

Starosta vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci předsedy kulturního výboru. Byl 

podán návrh zvolit do funkce předsedy kulturního výboru Ing. Františka Žáka. Jiný návrh nebyl 

členy zastupitelstva podán. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným 

občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Hlasování o volbě Ing. Františka Žáka do funkce předsedy kulturního výboru:  

       Pro: 6  Proti: 0 Zdrželi se: 1 

 

 

 

ad 2022.5.5 Volba členů jednotlivých výborů 

Starosta obce p. Vladimír Hroch z předcházejících jednání podal návrhy na členy finančního 

výboru, kontrolního výboru a kulturního výboru.  

Na členy finančního výboru navrhl Ing. Tomáše Keprta a Ing. Miloše Uherku.  

Na členy kontrolního výboru navrhl pana Libora Maixnera a p. Martina Smičku. 
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Na členy kulturního výboru navrhl Bc. Jana Berana a p. Marcelu Strašilovou. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Hlasování o volbě členů jednotlivých výborů, a to:  

finanční výbor – členové Ing. Tomáš Keprt a Ing. Miloš Uherka, 

kontrolní výbor – členové p. Libor Maixner a p. Martin Smička, 

kulturní výbor – členové Bc. Jan Beran a p. Marcela Strašilová: 

       Pro: 7  Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

 

ad 2022.1.6 Stanovení měsíční odměny za výkon funkce neuvolněným členům zastupitelstva 

obce 

Starosta navrhl, aby neuvolněným členům zastupitelstva byla v souladu se zákonem o obcích 

a nařízením vlády Sb. zákonů č. 338/2019, o výši odměn členů zastupitelstev územních 

samosprávných celků poskytována měsíční odměna. Seznámil je s nejvyšší hranicí měsíční 

odměny, kterou je možné vyplácet. Ing. Marek Papoušek navrhl zvýšit odměnu místostarosty na 

částku 10.000,- Kč. Bc. Jan Beran dal návrh na odměnu pro předsedy výboru 2.894,- Kč, Ing. Jan 

Leimer navrhl odměnu člena výboru zastupitelstva ve výši 2.412,- Kč a starosta obce dal návrh na 

odměnu člena zastupitelstva 1.448,- Kč měsíčně a to ode dne 17. 10. 2022. Starosta dále navrhl, 

aby zastupitelstvo obce v souladu s § 77 odst. 3 písm. b) zákona o obcích určilo, že v případě 

souběhu odměn za výkon funkce neuvolněným členem zastupitelstva obce bude takovému členu 

zastupitelstva obce poskytována měsíční odměna pouze za výkon funkce, za niž podle rozhodnutí 

zastupitelstva náleží nejvyšší odměna. Před hlasováním nebyly členy zastupitelstva obce podány 

žádné jiné návrhy a občané obce neuplatnili žádná stanoviska. 

Hlasování o stanovení měsíční odměny neuvolněným členům zastupitelstva obce:  

1. za výkon funkce neuvolněného místostarosty ve výši 10.000,- Kč hrubého ode dne 17. 10. 

2022:       Pro:6  Proti: 0 Zdrželi se: 1 

 

2. za výkon funkce předsedy výboru zastupitelstva ve výši 2.894,- Kč hrubého ode dne 17. 10. 

2022:        Pro:6  Proti: 0 Zdrželi se: 1 

 

3. za výkon funkce člena výboru zastupitelstva ve výši 2.412,- Kč hrubého ode dne 17. 10. 

2022:        Pro:6  Proti: 0 Zdrželi se: 1 

 

4. za výkon funkce člena zastupitelstva ve výši 1.448,- Kč hrubého ode dne 17. 10. 2022:  

Pro:7  Proti: 0 Zdrželi se: 0  

 

5. při souběhu výkonu několika funkcí bude měsíční odměna poskytována pouze za výkon 

funkce, za niž podle rozhodnutí zastupitelstva náleží nejvyšší odměna, a to ode dne 17. 10. 

2022:       Pro:7  Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

 

ad 2022.1.7 Delegování zástupce obce Rájec na valné hromady obchodní společnosti VHZ  

Šumperk. 

Starosta informoval o potřebě delegování zástupce obce, jako akcionáře společnosti VHZ 

Šumperk, pro jednání na valných hromadách této společnosti. Navrhl pověřit starostu a pro případ 

jeho nepřítomnosti pak místostarostu. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 

přítomným občanům k podání dalších návrhů. Jiný návrh nebyl podán. 

Hlasování o delegování zástupce obce Rájec, zastupitele p. Vladimíra Hrocha, bytem  

Rájec 42, na valné hromady obchodní společnosti Vodohospodářská zařízení Šumperk, a.s., 

Jílová 2769/6, 787 01 Šumperk, IČO: 47674954 (dále jen „Vodohospodářská zařízení 

Šumperk, a.s.”) konané v období od 18. 10. 2022 do zvolení nového zástupce na valné 
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hromady obchodní společnosti, a to dle § 84 odst. 2 písm. g) zákona č. 128/2000 Sb., o 

obcích, v platném znění (dále jen „zákon o obcích“), s účinností od 18. 10. 2022. 

Zastupitelstvo obce Rájec dále deleguje zástupce obce Rájec, zastupitele Mgr. Josefa Ziku, 

bytem Rájec 118, na valné hromady obchodní společnosti Vodohospodářská zařízení 

Šumperk, a.s., se sídlem Jílová 2769/6, 787 01 Šumperk, (dále jen „Vodohospodářská zařízení 

Šumperk, a.s.”) konané v období od 18. 10. 2022 do zvolení nového zástupce na valné 

hromady obchodní společnosti, a to dle § 84 odst. 2 písm. g) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, 

v platném znění, a to tak, že Mgr. Josef Zika bude na valných hromadách společnosti 

Vodohospodářská zařízení Šumperk, a.s. zastupovat obec Rájec pouze v případě 

nepřítomnosti p. Vladimíra Hrocha na předmětných valných hromadách. 

Pro: 7  Proti: 0  Zdrželi se: 0 

 

 

 

ad 2022.1.8 Pověření starosty obce k provádění rozpočtových opatření, které bude spolu 

s ním schvalovat místostarosta. 

Rozpočtová opatření připravuje účetní obce a zabývá se jimi i finanční výbor. Všechna rozpočtová 

opatření jsou zveřejňována na úřední desce až do schválení nového rozpočtu. Schválený rozpočet 

může být změněn z důvodů organizačních, metodických nebo věcných. Zastupitelstvo obce může 

dle zákona o obcích pověřit starostu obce k provádění rozpočtových opatření, a tak operativně řešit 

potřeby změn v rozpočtu. V minulých volebních obdobích schvaloval rozpočtová opatření starosta 

a spolu s ním místostarosta. Na nejbližších veřejných zasedáních byli zastupitelé o provedených 

změnách rozpočtu informováni a jednotlivá rozpočtová opatření schvalována zastupitelstvem obce. 

Starosta proto navrhl pokračovat stejným způsobem.  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům k podání návrhů. Jiný 

návrh nebyl podán.   

Hlasování o pověření starosty obce k provádění rozpočtových opatření, které bude spolu 

s ním schvalovat místostarosta:    

Pro: 7  Zdržel se: 0  Proti: 0 

 

 

 

ad 2022.1.9 Schválení a podpis smlouvy na zhotovitele stavby obecní kanalizace. 

Starosta informoval přítomné, že ještě nebyl ukončen proces výběrového řízení na zhotovitele 

stavby obecní kanalizace. Soutěžícím firmám byly vzneseny dotazy ohledně ceny. Po obdržení 

odpovědí budou zastupitelé neprodleně s nimi seznámeni a vybrána vítězná firma. Starosta 

doporučil odložit tento bod na příští veřejné zasedání. Jiný návrh nebyl podán. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2022.1.10 Vyhodnocení naplňování územního plánu obce Rájec. 

Ing. arch. Doležal nedoručil na Obecní úřad Rájec do dnešního dne čistopis ohledně územního 

plánu obce Rájec. Starosta navrhuje, až bude informace podána, seznámit s ní obratem zastupitele 

obce Rájec a tento bod řešit na dalším veřejném zasedání. Připomínky nebyly vzneseny.   

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2022.1.11 Zastoupení obce v Mikroregionu Zábřežsko a MAS Horní Pomoraví. 

Byla podána informace, že zastupování obce Rájec na jednání Mikroregionu Zábřežsko a MAS 

Horní Pomoraví vykonává starosta obce Rájec a v případě zástupu místostarosta obce nebo jiný 

určený zastupitel obce Rájec. Připomínky nebyly vzneseny.   

Zastupitelstvo bere na vědomí 
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ad 2022.1.12 Různé 

Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce 

1. Podílet se na připravovaných akcích. 

Ing. František Žák zhodnotil konané akce: 8. 10. 2022 proběhlo na travnatém hřišti za školou 

Dětské odpoledne a Hodový fotbálek, 15. 10. 2022 byl pořádán na sále kulturního domu Dětský 

desetiboj. Účast na těchto akcích byla malá a zástupce SK Rájec, spolku, kteří tyto akce 

organizovali to velmi mrzí. Zvažují, že pokud v budoucnu bude o ně malý zájem, zůstanou u 

pořádání zaběhlých akcí (Pálení čarodějnic, Mikuláš, Zpívání u vánočního stromečku).  

Paní Marcela Strašilová informovala, že 22. 10. 2022 proběhne Dlabání dýní, na prosinec se 

připravuje Mikulášská nadílka a tradiční Zpívání u vánočního stromečku.    

Bc. Jan Beran se dotázal, zda se o těchto akcích mohou dozvědět i občané z jiných obcí a účastnit 

se jich. 

Paní Marcela Strašilová odpověděla, že plakáty jsou umístěny na vývěskách obce a příbuzní, či 

známí rájeckých občanů jsou na akcích vítaní. Zveřejňování akcí na sociálních sítích nebo v jiných 

obcích není. Pořádání vnitřních akcí pro širší veřejnost je omezeno kapacitou prostor. 

         Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

2. Příprava podkladů k rozhodnutí o případném vkladu obecního vodovodu do majetku VHZ 

Šumperk, a.s. – starosta uvedl, že minulé zastupitelstvo nemělo všechny informace a ponechalo 

toto rozhodnutí pro nové zastupitelstvo. Zastupitele seznámí s potřebnými informacemi, členi 

finančního výboru vyhodnotí možnost vkladu provozování vodovodu do majetku VHZ Šumperk, 

a.s. Vkladem se získají další akcie, obec Rájec je akcionářem VHZ Šumperk, a.s.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

Diskuse 

Mgr. Josef Zika a Ing. Marek Papoušek se dotázali na nejbližší datumy dalších veřejných 

zasedání Zastupitelstva obce Rájec vzhledem k termínu uzavření smlouvy se zhotovitelem 

kanalizace a následné výzvy o získání dotace na tento projekt. 

Starosta obce předběžně stanovil termíny na 14. 11. 2022 a 12. 12. 2022. 

 

Ing. Jan Leimer se zeptal, zda je již rozhodnuto, že obec bude muset ohledně financování 

výstavby kanalizace přejít na podvojné účetnictví. Pokud to nastane, tak ke kterému termínu.  

Starosta obce odpověděl, že rozpočet kanalizace je cca 97.000.000 Kč bez DPH, daň z přidané 

hodnoty je 21 %. Nově je nařízením EU u investorů projektů do 5.000.000 € uznatelným nákladem 

DPH. Nad tento limit je potřeba být plátcem DPH pro jeho vrácení. Budeme se snažit tomu 

vyhnout, vše záleží na vysoutěžené ceně zhotovitele projektu. Přechod na podvojné účetnictví je 

možný i během roku. 

Ing. Marek Papoušek dodal, že přechod na podvojné účetnictví by byl nejlepší k 1. 1. 2023. 

 

 

Pan Luboš Hrubý popřál novému zastupitelstvu hodně úspěchů a vznesl několik podnětů ke 

zlepšení života v obci: V asfaltové silnici na „horním konci“ jsou díry, zda by se před zimou 

nemohly opravit. Upozornil na špatné parkování automobilů na hlavní silnici, přilehlých 

chodnících a nedostatečných parkovacích místech u kulturního domu při jeho pronájmu na různé 

akce. Upozornil, že toto parkoviště bylo v minulosti postaveno pro hosty pohostinství a účastníky 

akcí, ne jako veřejné parkoviště. A dále, zda by obecní zaměstnanec nejezdil po travnatém hřišti za 

školou. Hřiště slouží ke sportu.  
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Starosta odpověděl, že je připraven projekt i s dopravním značením na řešení parkování před 

kulturním domem. Obecního zaměstnance upozorní na nevhodnou jízdu vozidlem po hřišti, bude 

využívat cestu kolem hřiště. 

 

Paní Marcela Strašilová taktéž popřála mnoho úspěchů novému zastupitelstvu a předala i za 

bývalé členy předešlého zastupitelstva obce p. Vladimíru Hrochovi praktický dárek – popisovací 

magnetickou tabuli.  

 

Pan Martin Smička vznesl požadavek o ořez stromů podél cesty k sv. Antoníčkovi, které ohrožují 

padáním větví na komunikaci procházející osoby a projíždějící automobily. A dále, zda by se 

nedalo něco dělat s chátrajícím domem a zahradou na „dolním konci obce“.  

Starosta obce uvedl, že se bude tímto problémem v co nejbližší době zabývat.  

Paní Marcela Strašilová, jako bývalá zastupitelka obce uvedla, že byla snaha bývalého 

zastupitelstva chátrající dům odkoupit do vlastnictví obce. Ale s majiteli nebyla domluva a nimi 

navrhovaná prodejní cena byla pro obec neakceptovatelná. 

 

Ing. Marek Papoušek se dotázal, zda jsou nové informace ohledně deratizace potkanů v korytě 

potoka. 

Starosta odpověděl, že se informoval na Krajské hygienické stanici Olomouckého kraje. Návnady 

nesmí být veřejně umístěny a doporučili tlačit s řešením problému na správce toku Lesy ČR, s.p. 

Informoval se i na VHZ Šumperk, a.s. jak se řeší velké kanalizace. Zlepšení situace nastane až 

bude kanalizace v obci. 

        Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

Starosta poděkoval členům zastupitelstva a občanům za účast a veřejné zasedání v 19:10 hodin 

ukončil. 

 

 

V Rájci dne 17. října 2022 

 

 

Zapsala: Eva Ospálková 

 

 

 

 

 

      ..........................................................                           ................................................... 

             ověřovatelé zápisu                   starosta obce 
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